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Аннотация. В статье рассматриваются действующие и перспективные шаги по снижению затрат 
сетевой организации, когда она выступает в роли потребителя, при расчете расходов на хозяйственные 
нужды. Также проанализирована текущая ситуация в части расходов сетевой организации на 
хозяйственные нужды и выявлена проблема с неоправданными затратами. Перечислены способы, 
направленные на снижение расходов на хозяйственные нужды путём оптимизации схемы расчётов на 
основе энергосистемы АО «Россети Кубань», а предложенные методы универсальны в реализации для всех 
энергосистемах России. 
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ANALYSIS OF REDUCING HOUSEHOLD EXPENSES BY OPTIMIZING THE PAYMENT 
SCHEME 

Abstract. The article examines current and prospective measures to reduce the costs of a grid company when it 
acts as an electricity consumer in calculating expenses for internal (operational) needs. The current situation 
regarding a grid company’s expenditures for internal needs is also analyzed, and the problem of unjustified costs is 
identified. Methods aimed at reducing internal-needs expenses are presented through optimization of the settlement 
scheme, using the power system of «Rosseti Kuban» JSC as a case study; the proposed approaches are universal and 
can be implemented across all power systems in Russia. 
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